
 
Protokół Nr XXXII/21  

z Sesji Rady Miejskiej Orzesze 
w dniu 31 maja 2021r. 

 

XXXII Sesji, która odbyła się za pomocą środków komunikacji elektronicznej przewodniczył 
Pan Jan Mach – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze. 

 
Obrady rozpoczęto 31 maja 2021r. o godz. 15:00, a zakończono o godz. 15:56 tego samego 
dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków – lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

Płyta CD z nagraniem z sesji stanowi załącznik do protokołu. 

 

1. Otwarcie Sesji 
Na podstawie obecności potwierdzonej w programie eSesja Przewodniczący stwierdził, że w 
posiedzeniu bierze udział 21 osób, co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych 
uchwał.  

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak.  

Przewodniczący poinformował, że zgodnie z ustawą z dnia 31 marca 2020r. o zmianie ustawy 
o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i 
zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 
kryzysowych oraz niektórych innych ustaw, organy samorządu terytorialnego mogą 
zwoływać i odbywać obrady z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość lub 
korespondencyjnie. Dodał, że radni w drodze głosowania muszą wyrazić zgodę na obrady 
prowadzone za pomocą środków komunikacji elektronicznej.  

 
Głosowano w sprawie: 
decyzji o odbyciu Sesji przy użyciu środków komunikacji elektronicznej .  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
BRAK GŁOSU (1) Jan Spendel 
 
 



2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad 
Przewodniczący poinformował o konieczności uzupełnienia porządku obrad o dodatkowy 
punkt dotyczący podjęcia uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości 
zamieszkałej położonej na terenie Gminy Orzesze. 
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Odpadów Komunalnych wyjaśnił, że w dniu 
28.05.2021r. przedstawiciel Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach kontrolując 
zgodność uchwały z prawem zwrócił uwagę, że w przyjętym w drodze uchwały wzorze 
deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 
właściciela nieruchomości zamieszkałej położonej na terenie Gminy Orzesze nie mogą 
znajdować się pola, w których podatnik zobowiązany jest podać imię ojca i matki. Dodał, że 
w dotychczasowej deklaracji te pola się znajdowały lecz w związku ze zmianą rozrządzenia w 
sprawie wzorów tytułów wykonawczych stosowanych w egzekucji administracyjnej takie 
informacje nie są wymagane na etapie windykacji zaległości. 
 
Głosowano w sprawie: 
uzupełnienia porządku obrad o dodatkowy projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji o 
wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela 
nieruchomości zamieszkałej położonej na terenie Gminy Orzesze.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
BRAK GŁOSU (1) Jan Spendel 
 
 
3. Wolne głosy 
Na wstępie Przewodniczący poinformował że ze względu na krótki odstęp czasowy od 
ostatniej Sesji, w porządku nie przewidziano punktu dotyczącego sprawozdania Burmistrza z 
prac w okresie międzysesyjnym. Dodał, że z kolei ze względu na nieobecność Burmistrza i 
wszystkich Naczelników oraz Kierowników na poruszone kwestie oraz zadane pytania 
radnych, odpowiedź udzielona będzie w terminie późniejszym. 
 
Radni poruszyli kwestie dotyczące: 

• budowy myjni samochodowej w centrum Orzesza, 
• problemów związanych z odbiorem bioodpadów z brązowych pojemników, 
• możliwości wybudowania chodnika w Królówce od ronda w kierunku placu zabaw, 
• zgłoszeń mieszkańców związanych z podejrzeniem prowadzenia w godzinach 

nocnych dilerki na placu targowym w centrum miasta, 
• konieczności zorganizowania spotkania z firmą świadczącą na terenie Orzesza usługę 

odbioru i zagospodarowania odpadów komunalnych. 
 



W trakcie punktu 3 obrady opuściła Radna Teresa Potysz – 20 radnych biorących udział w 
posiedzeniu. 

 
4. Podjęcie uchwały dotyczącej miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla terenu położonego w Orzeszu sołectwie Zawada. Etap I 
Przewodniczący Rady poinformował, że z porządku ostatniej Sesji musiał być wycofany 
projekt uchwały dotyczący planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w 
Orzeszu sołectwie Zawada, ze względu na uwagi wprowadzone na posiedzeniu Komisji 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy i brak możliwości 
naniesienia ich w tak krótkim terminie. Dodał, że obecnie przedłożony projekt zawiera już te 
wprowadzone uwagi. Poinformował także, że w ostatnim czasie przez mieszkańca zostało też 
złożone pismo sprawie sposobu rozpatrzenia uwag do projektu Miejscowego Planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w Orzeszu-Zawadzie Etap I. 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Odpadów Komunalnych poinformował, że z 
planu zostały wyłączone tereny zielone, które w studium są pokazane jako tereny 
mieszkaniowe. Dodał, że te tereny wyłączone będą podlegać ponownym uzgodnieniom z 
RDOŚ-em i po uzgodnieniach te części ponownie zostaną wyłożone do wglądu mieszkańcom. 
 
Mieszkaniec poinformował, że zgłosił uwagę do planu ze względu na zajęcie części swojej 
działki na cel drogi publicznej. Dodał, że jeżeli przyjęcie tej uwagi miałoby skutkować 
niemożliwością uchwalenia planu w dniu dzisiejszym, to godzi się na jej odrzucenie, bo w 
przyszłości zawsze może wystąpić o zmianę zapisu planu lub o odszkodowanie. 
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Odpadów Komunalnych potwierdził, że 
mieszkaniec będzie mógł wystąpić o odszkodowanie z Ustawy o Planowaniu Przestrzennym 
za teren zajęty pod drogę publiczną lub złożyć wniosek o zmianę planu miejscowego, co 
będzie wiązało się z koniecznością przeanalizowania tematu na całej długości tej drogi, aby ją 
w sposób realny zawęzić. 

Przewodniczący zaproponował, aby procedurę głosowania rozpocząć od rozpatrzenia w 
pierwszej kolejności omawianej uwagi mieszkańca. 

Głosowano w sprawie: 
podtrzymania stanowiska Burmistrza w sprawie nieuwzględnienia uwagi nr 8.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna Kalus-
Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Piotr Szola, Stanisław Wycisło 
PRZECIW (1) Artur Brandys 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Adam Ratka, Jan Spendel, 
Mateusz Szweda 
BRAK GŁOSU (1) Teresa Potysz 
 
 



Następnie projektant omówił szczegółowo poszczególne uwagi składane przez mieszkańców, 
które kolejno zostały przez Przewodniczącego poddane pod głosowanie. 
 

Głosowano w sprawie: 
podtrzymania stanowiska Burmistrza w sprawie nieuwzględnienia uwagi nr 1.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Jan Mach, Michał Macioszek, 
Grażyna Matuszczyk, Adam Muras, Piotr Szola, Stanisław Wycisło 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) Wojciech Dudek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Damian 
Mrowiec, Adam Ratka, Jan Spendel, Mateusz Szweda 
BRAK GŁOSU (1) Teresa Potysz 
 
 
Głosowano w sprawie: 
podtrzymania stanowiska Burmistrza w sprawie nieuwzględnienia uwagi nr 2.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna Kalus-Grzegorzek, 
Damian Kiecka, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
PRZECIW (1) Wojciech Dudek 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) Artur Brandys, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Lechosław 
Łukasik, Adam Ratka, Jan Spendel 
NIEOBECNI (1) Teresa Potysz 
 
 
Głosowano w sprawie: 
podtrzymania stanowiska Burmistrza w sprawie nieuwzględnienia uwagi nr 3.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Jan Mach, Michał Macioszek, 
Grażyna Matuszczyk, Adam Muras, Piotr Szola, Stanisław Wycisło 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) Wojciech Dudek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Damian 
Mrowiec, Adam Ratka, Jan Spendel, Mateusz Szweda 
NIEOBECNI (1) Teresa Potysz 
 
 



Głosowano w sprawie: 
podtrzymania stanowiska Burmistrza w sprawie nieuwzględnienia uwagi nr 4.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna Kalus-
Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław 
Wycisło 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) Wojciech Dudek, Grzegorz Kaczmarczyk, Lechosław Łukasik, 
Adam Ratka, Jan Spendel 
NIEOBECNI (1) Teresa Potysz 
 
 
Głosowano w sprawie: 
podtrzymania stanowiska Burmistrza w sprawie nieuwzględnienia uwagi nr 5.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna Kalus-
Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław 
Wycisło 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) Wojciech Dudek, Grzegorz Kaczmarczyk, Lechosław Łukasik, 
Adam Ratka, Jan Spendel 
NIEOBECNI (1) Teresa Potysz 
 
 
Głosowano w sprawie: 
podtrzymania stanowiska Burmistrza w sprawie nieuwzględnienia uwagi nr 6.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Jan Mach, Grażyna Matuszczyk, Damian 
Mrowiec, Adam Muras 
PRZECIW (1) Piotr Szola 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Michał 
Macioszek, Adam Ratka, Jan Spendel, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (1) Teresa Potysz 
 
 

 



 
Głosowano w sprawie: 
podtrzymania stanowiska Burmistrza w sprawie nieuwzględnienia uwagi nr 7.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 9, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna Kalus-
Grzegorzek, Damian Kiecka, Jan Mach, Grażyna Matuszczyk, Adam Muras, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (9) Wojciech Dudek, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Michał Macioszek, Damian Mrowiec, Adam Ratka, Jan Spendel, 
Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (1) Teresa Potysz 
 
 
Głosowano w sprawie: 
podtrzymania stanowiska Burmistrza w sprawie nieuwzględnienia uwagi nr 9.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna Kalus-
Grzegorzek, Damian Kiecka, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Adam 
Muras, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) Wojciech Dudek, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Damian Mrowiec, Adam Ratka, Jan Spendel 
NIEOBECNI (1) Teresa Potysz 
 
 
Głosowano w sprawie: 
podtrzymania stanowiska Burmistrza w sprawie nieuwzględnienia uwagi nr 10.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Piotr Szola, Mateusz 
Szweda, Stanisław Wycisło 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Adam Ratka, Jan Spendel 
NIEOBECNI (1) Teresa Potysz 
 
 
 

 



Głosowano w sprawie: 
podtrzymania stanowiska Burmistrza w sprawie nieuwzględnienia uwagi nr 11.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Piotr Szola, Mateusz 
Szweda, Stanisław Wycisło 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Adam Ratka, Jan Spendel 
NIEOBECNI (1) Teresa Potysz 
 
 
Głosowano w sprawie: 
podtrzymania stanowiska Burmistrza w sprawie nieuwzględnienia uwagi nr 12.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna Kalus-
Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław 
Wycisło WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Wojciech Dudek, Grzegorz Kaczmarczyk, Lechosław Łukasik, Adam Ratka, Jan Spendel 
NIEOBECNI (1) Teresa Potysz 

 

W związku z pytaniem Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Odpadów 
Komunalnych wyjaśnił, że w planie cała Szkoła w Zawadzie musiała znaleźć się pod ochroną 
konserwatorską, ze względu na to, iż w całości widnieje w Gminnej Ewidencji Zabytków. 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały dotyczącej miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 
położonego w Orzeszu sołectwie Zawada. Etap I.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna Kalus-
Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław 
Wycisło 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) Wojciech Dudek, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Adam 
Ratka, Jan Spendel 
NIEOBECNI (1) Teresa Potysz 
 
 



 
5. Podjęcie uchwały dotyczącej wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości zamieszkałej 
położonej na terenie Gminy Orzesze 
Przewodniczący przedstawił protokół z dnia 23 lutego 2021r. z przeprowadzonych konsultacji 
w celu poznania opinii organizacji pozarządowych i podmiotów, o których mowa w art.3 
ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa 
miejscowego w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości zamieszkałej położonej na terenie 
Gminy Orzesze 
Protokół stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu. 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały dotyczącej wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości zamieszkałej położonej 
na terenie Gminy Orzesze.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (1) Teresa Potysz 
 
 
6. Zamknięcie Sesji 
W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 
zamknął XXXII Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za udział w posiedzeniu. 
   
 
 
 
 
                                                            Przewodniczący 
     Protokołowała        Rady Miejskiej 
 
mgr Marzena Nowak                             mgr inż. Jan Mach 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  

 
 


